
 

MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA 4 

VÝBOR PRO BEZPEČNOST 

ZASTUPITELSTVA MĚSTSKÉ ČÁSTI PRAHA 4 

 

Zápis z jednání č. 1/2016 

Datum konání: 28. 1. 2016 od 16:00 hod. do 18:00 hod. v 9. patře, zasedací místnost č. 912, budova 

ÚMČ Praha 4, Antala Staška 2059/80b), Praha 4 

Přítomni: Bc. Lucie Michková; RNDr. Jiří Bendl, CSc.; JUDr. Ing. Aleš Borkovec Ph.D.; Filip Vácha 

Omluveni: Petr Kutílek M.A., M.S.; PhDr. Karel Šplíchal; Mgr. Lukáš Zicha 

Hosté z řad zastupitelů: Zdeněk Pokorný 

Pozvaní hosté: Mgr. Jan Krčal (Městská policie hl. m. Prahy, OŘ Praha 4); Mgr. Vojtěch Janouškovec 

(Progressive o.p.s) 

Hosté z řad veřejnosti: Jakub Fian 

Schválení programu 

Jednání Výboru pro bezpečnost zahájila předsedkyně Bc. Lucie Michková, představila přítomné hosty 

z řad zastupitelů a veřejnosti. Výbor pro bezpečnost schválil přítomnost hostů. 

Hlasování: 4-0-0 

Návrh programu: 

1) Schválení programu 

2) Progressive o.p.s (služba pro uživatele nealkoholových drog v Praze 4) - zpráva o situaci v 

oblasti substitučního centra Remedis  a v dalších lokalitách za rok 2015 

3) Zpráva Městské policie hl.m.Prahy, OŘ Praha 4 za rok 2015  

4) Různé 

 

Hlasování:  4-0-0  

Bod II. 

Předsedkyně výboru představila zástupce organizace Progressive (terénní služba pro uživatele 

nealkoholových drog) Mgr. Vojtěcha Janouškovce. Ten informoval členy výboru o realizaci programu 

NO BIOHAZARD na MČ Praha 4 za rok 2015. 

Organizace Progressive monitoruje nejen území MČ P4, ale i celkovou situaci na drogové scéně po 

celé Praze (především na MČ Praha 1, 2, 4, 5, 7, 8, 10). Drogová scéna na Praze 4 není pouze 

drogovou scénou Prahy 4, ale je součástí širšího kontextu fenoménu, který se týká celé Prahy. 

Pražská drogová scéna je velmi dynamická a je potřeba reagovat na aktuální dění.  



Situace na MČ P4 je proměnlivá. Stabilita situace je do jisté míry relativní. Během roku 2015 klesl 

počet kontaktů s uživateli, nález injekčního materiálu naopak stoupl. Z celkového počtu nasbíraného 

injekčního materiálu v hl. m. Praze tvoří MČ P4 9,5% (nejvíce nálezů na MČ P1, pak také MČ P8). 

Pan Janouškovec informuje výbor o existenci služby Progressive – Fix point - zaměřené přímo na sběr 

injekčního materiálu a to přímo samotnými uživateli drog, ta zatím na území MČ Praha 4 neprobíhá.  

Terénní pracovníci navštěvují nejčastěji tato místa: Nusle, Michle, okolí metra Budějovická, 

Novodvorská, Braník. Průměrný věk uživatelů na MČ P4 je 32 let, velmi často zneužívají více látek 

najednou. Nejčastější kombinace: Subutex + pervitin. 90% klientů služby užívá drogu nitrožilně.  

Předsedkyně výboru otevírá diskuzi: 

- RNDr. Jiří Bendl, CSc.: Jaké jsou efektivní nástroje primární prevence? 

Mgr. Vojtěch Janouškovec: Primární prevence je veliké téma. Za úspěšnou se považuje 

taková, která je interaktivní (zážitková), kontinuální, která podává pravdivé a komplexní 

informace (nejen ohledně rizik, ale také informace o tom, co droga přináší – blažený stav 

apod). Nefunkční je jednostranné předávání informací, výhrůžky. Není reálné chtít po dětech, 

aby „nebraly drogy“, když zbytek společnosti se chová jinak – alkohol, tabák, marihuana, 

gambling. Legální drogy jsou velkým problémem, který je často přehlížen. 

V primární prevenci je také důležitá práce s celou rodinou, což může být problematické. 

Leckdy je lepší, než zaměřit se na předávání informací o drogách jako takových, soustředit se 

na trénink sociálních dovedností dětí – umět si vytvořit vlastní názor, umět si obhájit vlastní 

názor, umět komunikovat, sdělovat si pocity, opačné názory apod. Tyto dovednosti často 

chybí i dospělým.    

- RNDr. Jiří Bendl, CSc: Jaké procento nalezeného injekčního materiálu je nakaženo 

hepatitidou typu C a HIV? 

Mgr. Vojtěch Janouškovec: Obecně je v ČR promořenost injekčního materiálu 35 – 40% 

hepatitidou typu C, HIV pod 1% (vir nemá dlouhou životnost – během několika vteřin mimo 

krevní oběh umírá). 

- Veřejnost: Jaká je návaznost terénních služeb na další návazné služby? Jaká je kapacita 

těchto míst? 

Mgr. Vojtěch Janouškovec: Organizace Progressive spolupracuje se spoustou návazných 

služeb od detoxu, substituční léčbu, po ambulanci, atd. V rámci terénní práce je ideální postup 

najít uživatele, navázat s ním kontakt, přimět ho k pravidelnějšímu kontaktu, na základě 

kterého se zjišťuje, co má za problém, jakým způsobem ho lze nasměrovat ke změně 

životního stylu, nasměrovat ho na Kontaktní centrum – zde už je větší spektrum služeb, 

intenzita práce může být vyšší. Kapacita služeb není dostatečná, např. detoxy máme jen 2 a 1 

dětský.  

- RNDr. Jiří Bendl, CSc: modelová situace 

Mgr. Vojtěch Janouškovec: rodina může kontaktovat např. Kontaktní centrum, což je „brána“ 

do systému dalších služeb. Pracovníci „K“ centra poradí, co je v daný okamžik nejvhodnější, 

poskytnou kontakty na další služby, mohou doprovodit.  RNDr. Jiří Bendl, CSc tuto službu 

kvituje. V případě trestného činu (dealerství) je potřeba se obrátit na policii. 

- Bc. Lucie Michková: jak se změnily časy terénních programů NO BIOHAZARD na MČ P4 

v návaznosti na minulou debatu? 

Mgr. Vojtěch Janouškovec: terénní pracovníci jsou ve fázi znovuhledání nejvhodnějších časů 

návštěv lokalit (zkouší i ranní i večerní hodiny), více informací na příštím výboru. 

- Bc. Lucie Michková: jak se vyvíjí situace na Budějovické, kde se potkává skupina starších 

uživatelů se skupinou mladistvých? 

Mgr. Vojtěch Janouškovec: tato scéna je stále monitorována, trochu vymizela. Více informací 

na příštím jednání. 

 

¨ 



Bod III. 

Předsedkyně výboru představila Mgr. Jana Krčala, zástupce ředitele MP OŘ Praha 4. Ten informoval 

výbor o tom, co se na území MČ Praha 4 děje z pohledu policie, seznámili výbor se zprávami za 

období  květen - říjen 2015 a odpovídali na následné dotazy. 

Na území MČ Praha 4 za rok 2015 strážníci Městské policie odhalili celkem 50.355 přestupků, z toho 

ve veřejném pořádku 9.192, v dopravě přes 39.000, ostatní 1.432 (drobné krádeže, správní delikty 

firem). Bylo zadrženo celkem 79 hledaných osob. Zrealizovalo se 726 dokončených odtahu, 588 

nedokončených. Přímo na místě bylo řešeno 487 majitelů psů za přestupek (znečištění veřejného 

prostranství, přestupky proti nařízení města – vyhláška zeleň, vyhláška volného pohyb psů). Bylo 

provedeno 5608 kontrol restaurací, odstraněno 301 vraků a 206 skládek. Personální stav: průměrně 

v roce 2015 114 strážníků, od 2016 pouze 100, nábor se nedaří.   

Diskuze: 

- Situace podstavu Městské policie, problematika povinné maturity 

- JUDr. Ing. Aleš Borkovec: Jaký je postup při odstraňování vraků, jaké jsou podmínky pro 

označení vozu za vrak? 

Mgr. Jan Krčal: Strážník MP označí pouze podezření na vrak, poté na výzvu přijede 

kvalifikovaný technik a rozhodne. Pokud vozidlo uzná jako vrak, vylepí výzvu s dvouměsíční 

lhůtou na vozidlo a na úřední desce. Ve 30% případů neuzná vozidlo jako vrak, MP po 3 

měsících opětovaně vyzývají technika k prověření.   

- JUDr. Ing. Aleš Borkovec: Co konkrétně se kontroluje v restauračních zařízeních? 

Mgr. Jan Krčal: označení provozoven, pokud prodávají alkohol a tabákové výrobky, zda mají 

řádně označeno, že tyto výrobky neprodávají osobám mladším 18 let, podávání alkoholu 

osobám mladším 18 let a osobám zjevně pod vlivem alkoholického nápoje. Provádějí to 

uniformovaní strážníci. 

- Veřejnost: Provádíte také kontroly heren? 

Mgr. Jan Krčal: kontroly v hernách probíhají, jsou zaměřené na to, aby nebyla umožněna hra 

osobám mladším 18 let a podávání alkoholu osobám mladším 18 let. 

- RNDr. Jiří Bendl, CSc: děkuje policii za energii, kterou do své práce vkládá 

Bod IV. 

Předsedkyně výboru uvedla téma Různé. 

1) Předsedkyně výboru, Bc. Lucie Michková, informuje o bezpečnostní akci na území MČ P4 

Jupiter, která proběhla 14. – 16. 1. 2016: dodržování zákona 361/2000 Sb., O provozu na 

pozemních komunikacích, zejména dodržování zákazu požívání alkoholických nápojů a jiných 

návykových látek řidiči, pátrání po hledaných osobách, věcech a odcizených motorových 

vozidlech, dodržování zákona 379/2005 Sb., o opatřeních k ochraně před škodami 

způsobenými tabákovými výrobky, alkoholem a jinými návykovými látkami nezletilými a 

mladistvými, dodržování zákona 326/1999 Sb., o pobytu cizinců na území ČR,  kontrola 

ubytovacích zařízení, pátrání po hledaných osobách, věcech, a odcizených motorových 

vozidlech. V rámci této akce bylo zkontrolováno 2013 osob, 1569 vozidel, 31 živnostenských 

provozoven, 9 ubytovacích zařízení, 6 squattů, 51 vozů taxi. 

 

2) Předsedkyně výboru, Bc. Lucie Michková, informuje o činnosti Výboru pro bezpečnost za rok 

2015. V roce 2015 se výbor zabýval těmito tématy: 

 

1. Průběžné zprávy MP OŘ Praha 4, PČR OŘ Praha IV. 

2. Průběžné zprávy Progressive (služba pro uživatele nealkoholových drog v Praze 4) 

3. Situace v oblasti substitučního centra Remedis a v dalších lokalitách 



4. Regulace provozování hazardních her 

5. Petice proti drogám 

6. Meziškolní projekt růstové skupiny 

7. Projekt „Revitalizace kontejnerových stání“ z hlediska bezpečnosti 

8. Návrh zřízení Komise pro justici 

9. Dopravní situace kolem základních škol z hlediska bezpečnosti 

10. Grant prevence kriminality 2015 

11. Forenzní identifikační značení syntetickou DNA (označení jízdních kol) 

12. Řešení situace kolem squattů 

13. Vyhláška o stanovení pravidel pro volný pohyb psů na veřejném prostranství na území 

hlavního města Prahy 

14. Strategie bezpečnosti a prevence kriminality, primární prevence rizikového chování 

dětí a mládeže a protidrogové politiky 

15. Bezpečnostní akce Smajlík 

16. Granty v oblasti prevence kriminality a adiktologických služeb  

 

Účast členů Výboru pro bezpečnost v roce 2015 byla: 

Michková 100%, Bendl 86%, Borkovec 86%, Kutílek 57 %, Šplíchal 57%, Vácha 71%, Zicha 

57% 

 

 

3) JUDr. Ing. Aleš Borkovec a Filip Vácha: informace, které radní Pokorný zaslal členům výboru 

k situaci v Nuslích (Remedis) je příliš obecná.   

Vzhledem k nepřítomnosti radního Pokorného, bude toto téma znovu otevřeno na dalším 

jednání.   

 

4) Předsedkyně výboru, Bc. Lucie Michková, informuje o jednání v Poslanecké sněmovně 

Parlamentu ČR ohledně substituční léčby. Je zde již konkrétní snaha situaci zlepšit 

(preskripce, únik preparátů, fungování sítě adiktologických služeb). Návrh na vzdálenost 

zařízení pro drogově závislé od škol a školských zařízení až 1km je nyní v jednání ve 

Zdravotnickém výboru Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR. 

 

 

Další jednání Výboru pro bezpečnost proběhne dne: 

 7. 3. 2016 v 16:15 hod. 

 

 

 

 

Zápis schválila: Bc. Lucie Michková, předsedkyně Výboru pro bezpečnost 

Zápis zapsala: Mgr. Eva Junková, tajemnice Výboru pro bezpečnost 

 

Rozdělovník:  OKAS, radní pro bezpečnost 
Přílohy: prezenční listina, závěrečná zpráva Progressive o.p.s. 


